

论文

光纤陀螺在转台测试中的应用

陈宇中;肖虎;张伟;胡永明

国防科学技术大学光电科学与工程学院, 湖南长沙410073

摘要:

光纤陀螺是一种速率陀螺,其适合用来对转台作低速测试。根据转台所用编码器的参数,分析了转台不同角速率下光纤陀螺所需的数据刷新率及陀螺零偏稳定性对测量结果的影响。用光纤陀螺测量了转台以1°/s角速率转动时的角速率波动,对陀螺输出数据作了功率谱分析,并与示波器直接测量的结果进行了对比,结果表明光纤陀螺的测量结果是正确的;应用光纤陀螺对转台以(0.05°/s, 1°/s)范围内固定角速率转动时的角速率波动进行了测量,通过对测量结果的分析表明:光纤陀螺可以用于转台的测试,它能测量出转台低速转动时的角速率波动;最后给出了光纤陀螺对转台角速率测试的下限。

关键词: 光纤陀螺; 转台测试; 低转速

Application of FOG in table test

CHEN Yu-zhong; XIAO Hu; ZHANG Wei; HU Yong-ming

College of Optoelectronic Science and Engineering, National University of Defense Technology, Changsha 410073, China

Abstract:

Fiber optic gyroscope (FOG) is a rate gyro suitable for table test at low angular rate. Based on the parameter of table's encoder, the data updating rate requirements of FOG at different angular rates and the influence of FOG's bias stability on measurement were analyzed. The table was tested at angular rate of 1°/s by FOG. The frequency spectrum of the FOG output was analyzed and compared with oscilloscope measurement. The result showed the measurement of FOG was correct. The table was tested at angular rates between 0.05°/s and 1°/s by FOG. The test results show that FOG can be used for table test, and the angular rate fluctuation of table test at low angular rate can be measured by FOG. And the minimum angular rate of the test was given.

Keywords: fiber optic gyroscope rotation table testing low angular rate

收稿日期 修回日期 网络版发布日期

DOI:

基金项目:

通讯作者: 陈宇中(1975-),男,福建连江人,讲师,博士研究生,主要从事光纤陀螺技术及其应用的研究工作。

作者简介:

参考文献:

[1] 吴玉华.惯性测试转台的发展状况 [J]. 中国科技信息, 2005(8):109. WU Yu-hua. The development status of inertial testing turntable [J]. China Science and Technology Information, 2005(8):109. (in Chinese with an English abstract)
[2] 白雪峰, 赵剡. 单轴速率三轴位置惯性测试转台误差及传递分析 [J]. 航天控制, 2006,24(2):26-29. BAI Xue-feng, ZHAO Yan. Errors propagation analysis of single-axis rate and three-axis position turntable [J]. Aerospace Control, 2006,24(2):26-29. (in Chinese with an English abstract)
[3] 王国臣. 激光陀螺速率稳定性测试仪的设计与实现 [J]. 传感技术学报, 2008,21(9):1524-1527. WANG Guo-chen. Design and realization of the rate stability apparatus based on the laser gyroscopes [J]. Chinese Journal of Sensors and Actuators, 2008,21(9):1524-1527. (in Chinese with an English abstract)
[4] 李拥军, 杨文淑, 范永坤, 等. 高精度转台摩擦力矩补偿控制器设计与仿真 [J]. 光电工程,2008,35(12):126-

扩展功能

本文信息

- Supporting info
PDF(1066KB)
[HTML全文]
参考文献

服务与反馈

- 把本文推荐给朋友
加入我的书架
加入引用管理器
引用本文
Email Alert
文章反馈
浏览反馈信息

本文关键词相关文章

- 光纤陀螺; 转台测试; 低转速

本文作者相关文章

- 陈宇中
肖虎
张伟
胡永明

LI Yong-jun, YANG Wen-shu, FAN Yong-kun, et al. Controller design and simulation for friction moment compensation on high precision turntable [J]. Opto-Electronic Engineering, 2008, 35(12): 126-130. (in Chinese with an English abstract)

[5] 陈兴林, 张福恩. 仿真转台的低速性能研究 [J]. 宇航学报, 1995, 16(4): 66-69.

CHEN Xing-lin, ZHANG Fu-en. Research of low-speed for simulation rotating table [J]. Journal of Astronautics, 1995, 16(4): 66-69. (in Chinese with an English abstract)

[6] LEFEVRE H. The fiber optic gyroscope [M]. London: Artech House, 1993.

本刊中的类似文章

文章评论 (请注意: 本站实行文责自负, 请不要发表与学术无关的内容! 评论内容不代表本站观点.)

反馈人	<input type="text"/>	邮箱地址	<input type="text"/>
反馈标题	<input type="text"/>	验证码	<input type="text"/> 7963